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5.3.2/8 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda 

īstenošanas padomes sēdes protokols 

 

Protokols Nr. 8 

2023. gada 27. septembrī 

Ministru kabineta Zaļajā zālē, Brīvības bulvārī 36, Rīgā un  attālināti Webex platformā 

 

Sēdi vada:  

Kristīne Zonberga – biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" direktore, Memoranda padomes 

vadītāja vietniece 

 

Sēdē piedalās padomes locekļi un to pārstāvji: 

1. Pēteris Vilks (aizvieto Jāni Citskovski) – Valsts kancelejas direktora vietnieks valsts 

attīstības jautājumos, Pārresoru koordinācijas departamenta vadītājs  

2. Mihails Papsujevičs – Tieslietu ministrijas valsts sekretārs  

3. Ingus Alliks – Labklājības ministrijas valsts sekretārs 

4. Māris Klismets (aizvieto Edvīnu Balševicu) – Vides aizsardzības un reģionālās 

attīstības ministrijas Koordinācijas departamenta direktors 

5. Zane Vāgnere (aizvieto Daci Vilsoni) – Kultūras ministrijas valsts sekretāres vietniece 

6. Ilze Skrodele – Ministru prezidenta padomniece valsts pārvaldes jautājumos 

7. Olga Bogdanova (aizvieto Baibu Bāni) – Finanšu ministrijas Valsts sekretāres vietniece 

nodokļu administrēšanas un ēnu ekonomikas ierobežošanas jautājumos 

8. Jānis Bekmanis (aizvieto Dimitriju Trofimovu) – Iekšlietu ministrijas valsts sekretāra 

vietnieks 

9. Vita Anda Tērauda – nodibinājuma "Latvijas Dabas fonds" direktore 

10. Anna Norvele (aizvieto Rotu Lāci) – biedrības "Latvijas Jaunatnes padome" pārstāve 

11. Agnija Birule (aizvieto Inesi Tauriņu) – biedrības "Sabiedrība par atklātību - Delna" 

pārstāve 

12. Jānis Rozītis – nodibinājuma "Pasaules Dabas fonds" direktors 

13. Ivars Balodis – nodibinājuma "Invalīdu un viņu draugu apvienība Apeirons" valdes 

priekšsēdētājs 

14. Iveta Kažoka – biedrības "Sabiedriskās politikas centrs Providus" direktore 

 

Citi sēdes dalībnieki: 

Anna Deksne – Valsts kanceleja 

Barba Girgensone – biedrība "Latvijas Senioru kopienu apvienība" 

Āris Ādlers – biedrība "Alianse Pārresoriskai Ilgtspējīgai attīstībai" 

Egils Rupeks – biedrība "Svēta Lūkas atbalsta biedrība"  

Kaspars Biezais – biedrība "Latvijas Neredzīgo biedrība" 
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Aira Priedīte – biedrība "Eiropas Latviešu apvienība" 

Aivars Bernāns – biedrība "Latgales ražojošo lauksaimnieku apvienība" 

Agita Pleiko – biedrība "Vidusdaugavas NVO centrs" 

Anda Grīnfelde – arodbiedrību apvienība "Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība" 

Inete Ielīte – biedrība "Sieviešu sadarbības tīkls" 

Jeļena Šaicāne – Kultūras ministrija 

Zigmunds Kārklevalks – Latvijas Iekšlietu darbinieku arodbiedrība 

Līna Austra Putāne  – biedrība "Latvijas Pilsoniskā alianse"  

Malda Avramenko – biedrība "Sāre khetene" 

Sanita Putniņa – biedrība "Latvijas Lauksaimniecības kooperatīvu asociācija"  

Agnese Frīdenberga - biedrība "Sabiedriskās politikas centrs Providus" 

Indra Lūse – biedrība "Latvijas Juristu apvienība" 

Vija Klučniece - biedrība "Latvijas kinoloģiskās federācija" 

Ilze Trušinska – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

Oļegs Fiļipovičs – Valsts reģionālās attīstības aģentūra 

Biedrības "Rīgas centra attīstības biedrība" pārstāvis 

Ritvars Eglājs – Centrālā vēlēšanu komisija 

Svetlana Sokolova - biedrība "Nekustamā īpašuma lietotāju apvienība" 

Terezija Mackare - biedrība "Rīgas aktīvo senioru alianse" 

Sanita Mertena – Tieslietu ministrija  

 

Protokolē: 

Zane Legzdiņa-Joja – Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas departamenta Valsts 

pārvaldes attīstības nodaļas konsultante sabiedrības līdzdalības jautājumos  

 

Sēdi sāk plkst. 11.00 

 

Sēdes darba kārtība: 

   Jautājums Ziņo/Uzaicinātie 

1. 
Par 27.09.2023. sēdes darba kārtības ap-

stiprināšanu 

Kristīne Zonberga 

Biedrības “Latvijas Pilsoniskā 

alianse” direktore, Memoranda 

padomes vadītāja vietniece 

2. 
Par aktuālo biedrību un nodibinājumu 

darbības regulējumā 

Sanita Mertena 

Tieslietu ministrija 

3. 

Par izmaiņām regulējumā sabiedrības 

pārstāvju iesaistei attīstības plānošanas 

dokumentu un tiesību aktu projektu iz-

strādes procesā 

Zane Legzdiņa-Joja 

Valsts kanceleja 

4. 
Par aktuālo sabiedriskā labuma organi-

zāciju darbības regulējumā  

Olga Bogdanova 

Finanšu ministrija 

5. 
Par aktuālo saistībā ar pašvaldību refe-

rendumiem 

Ritvars Eglājs 

Centrālā vēlēšanu komisija 

Oļegs Fiļipovičs 

Valsts reģionālās attīstības 

aģentūra  
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6.  

Dažādi:  

- nākamās sēdes norises laiks un darba 

kārtība 

Kristīne Zonberga 

Biedrības “Latvijas Pilsoniskā 

alianse” direktore, Memoranda 

padomes vadītāja vietniece 

 

1. jautājums 

25.10.2023. sēdes darba kārtības apstiprināšana  

___________________________________________________________________ 

Ziņo: K. Zonberga 

Lēmums: 

1. Apstiprināt 27.09.2023. sēdes darba kārtību.  

2. Pieņemt zināšanai, ka Memoranda padome rakstiskajā procedūrā, kas noslēdzās 

2023. gada 31. augustā, pieņēma lēmumu darbam valsts pētījumu programmas 

“Saliedētas un pilsoniski aktīvas sabiedrības attīstība” stratēģiskās vadības padomē 

deleģēt biedrības “Sabiedriskās politikas centrs Providus” pārstāvi A. Lāci (Par – 8, pret 

– 0, atturas – 0). Par biedrības “Rīgas Vācu kultūras biedrība” kandidāti D. Šulmani tika 

saņemts viena balss.  

 

2. jautājums 

Par aktuālo biedrību un nodibinājumu darbības regulējumā 

___________________________________________________________________ 

Ziņo: S. Mertena 

Izsakās: K. Zonberga, I. Kažoka  

 

S. Mertena informē, ka Tieslietu ministrija likumprojektu “Grozījumi Biedrību un nodibinā-

jumu likumā” 2023.gada 18.septembrī iesniegusi Valsts kancelejā, paredzams, ka tuvākajā 

laikā likumprojekts tiks izskatīts MK sēdē. Likumprojektā ietvertas izmaiņas biedrību un nodi-

binājumu klasifikācijā, iespēja attālināti sasaukt biedru sapulces, kā arī vienkāršotā likvidācija, 

panākta arī vienošanas par nepieciešamo finansējumu. Paralēli tiek strādāts pie Ministru kabi-

neta noteikumiem par biedrību klasifikāciju, iesaistot nevalstiskās organizācijas, kā mērķi iz-

virzot līdz gada beigām projekta ievietošanu TAP portālā.  

K. Zonberga pateicas par sniegto informāciju par likumprojekta aktuālo virzību, paužot, ka ie-

saistes iespējas vēl būs likumprojekta izskatīšanas gaitā Saeimā. Attiecībā uz biedrību un nodi-

binājumu klasifikācijas noteikumiem pauž pateicību par iespēju iesaistīties un sniegt priekšli-

kumus, norādot, ka biedrība “Latvijas Pilsoniskā alianse” ir izmantojusi iespēju to darīt.  

I. Kažoka vēlas noskaidrot kā biedrību un nodibinājumu klasificēšanas noteikumi tiks īstenoti 

praksē, proti, kad EDS sistēmā būs iespējams reģistrēt biedrības vai nodibinājuma darbības 

jomas klasificēšanu.  

S. Mertena skaidro, ka pielāgojumi EDS un Uzņēmumu reģistra sistēmās plānoti no 2024.gada, 

kā arī likums stāsies spēkā pēc tam, kad pilnveidojumi sistēmās jau būs veikti.  

 

Lēmums: 

Pieņemt zināšanai Tieslietu ministrijas pārstāves S. Mertenas sniegto informāciju.  

 

3. jautājums 

Par izmaiņām regulējumā sabiedrības pārstāvju iesaistei attīstības plānošanas 

dokumentu un tiesību aktu projektu izstrādes procesā 

_________________________________________________________________ 

Ziņo: Z. Legzdiņa-Joja 

Izsakās: K. Zonberga, I. Kažoka 
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Z. Legzdiņa-Joja informē par no 2023. gada pavasara notiekošo darbu pie Ministru kabineta 

noteikumu projekta “Sabiedrības līdzdalības kārtība attīstības plānošanas dokumentu un tiesību 

aktu izstrādes procesā”, vienlaikus uzsverot, ka darbs pie jauna noteikumu projekta ir aizsācies 

jau agrāk, veicot dažādas darbības, kas aprakstītas noteikumu projekta anotācijā. Ierosme iz-

maiņām ir sabiedrības gaidas pēc jēgpilnām līdzdalības iespējām. Uzsver, ka dati par sabiedrī-

bas uzticēšanos valdībai un valsts pārvaldei liecina par Latvijas ne pārāk labi vērtējamo situā-

ciju. Skaidro noteikumu būtību, uzsverot regulējuma nozīmi publiskā sektora darbā. Norāda uz 

atgriezeniskās saites nozīmību līdzdalības procesā, kā arī Latvijas saistībām starptautiski, kuras 

paredz jēgpilnu sabiedrības iesaisti publiskās pārvaldes darbā.  

K. Zonberga norāda, ka domnīcas “Iesaistoša un rezultatīva sabiedrības līdzdalība” darbs ir 

bijis rezultatīvs un  biedrība “Latvijas Pilsoniskā alianse” ir bijusi klāt noteikumu izstrādes pro-

cesā, īstenojot konsultācijas arī ar citām biedrībām. Nevalstiskās organizācijas augstu vērtē at-

griezeniskās saites nozīmības pastiprināšanu, mērķa grupas iesaistes būtiskumu, kā arī ietverto 

regulējumu iesaistei publiskā finansējuma plānošanā.  

I. Kažoka uzsver, ka nevalstiskās organizācijas novērtē plānotās regulējuma izmaiņas, kā arī 

procesu, kādā noteikumi tapuši. Uzsver, ka noteikumi ir būtiski nevalstiskajām organizācijām, 

tiek sagaidīts, ka noteikumi tiks pieņemti līdz gada beigām. Novērtē, ka noteikumos ietverta 

iespēja sabiedrību iesaistīt reformu izstrādes procesā.  

K. Zonberga pauž, ka noteikumi ieviesīs skaidrību daudzos ar sabiedrības iesaisti saistītajos 

procesos.  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai Valsts kancelejas pārstāves Z. Legzdiņas-Jojas sniegto informāciju.  

 

Valsts kancelejas sagatavotā prezentācija pieejama Ministru kabineta tīmekļvietnē – 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/16830/download?attachment.  

.  

4. jautājums 

Par aktuālo sabiedriskā labuma organizāciju darbības regulējumā 

 

Ziņo: O. Bogdanova 

Izsakās: V.A. Tērauda, K. Zonberga 

 

O. Bogdanova informē, ka izmaiņas sabiedriskā labuma organizāciju darbībā ir izstrādātas, 

2023.gada pavasarī tika uzsākta likumprojekta “Grozījumi Sabiedriskā labuma organizāciju 

likumā” publiskā apspriešana caur TAP portālu, tika saņemti priekšlikumi, kas iestrādāti 

likumprojektā. Tāpat Finanšu ministrija tikusies ar Sabiedriskā labuma organizāciju statusa 

izvērtēšanas komisiju, ņemti vērā praktiskie ieteikumi. Kā arī likumprojekts izskatīts Tieslietu 

ministrijas Administratīvo pārkāpumu darba grupā. Iezīmē likumprojekta ietvaru, proti, 

organizācijām būs iespējams izvēlēties starp diviem līmeņiem atkarībā no organizācijas 

vajadzībām. Ar likumprojektu plānots atteikties no ierobežojuma ne vairāk kā 25% ienākumus 

izmantot administratīvām darbībām. Plānots arī atļaut sabiedriskā labuma darbības mērķus 

sasniegt ilgākā termiņā, tam veltot arī atbilstošus resursus.  

A.V. Tērauda vēlas precizēt, vai plānotās izmaiņas attieksies uz organizācijas iespējām veikt 

saimniecisko darbību.  

O. Bogdanova skaidro, ka notikusi atteikšanās no šī principa, par būtiskāku organizācijas 

darbībā izvirzot sabiedriskā labuma mērķu sasniegšanu, ko arī attiecīgi vērtēs, vērtējot 

ienākumu izlietojumu.  

O. Bogdanova papildina, ka likumprojektā stiprināta Sabiedriskā labuma organizāciju 

komisijas loma, ņemot vērā tajā darbojošos nevalstisko organizāciju pārstāvjus, proti, plānots, 

ka tiem par darbu komisijā būtu noteikta atlīdzība, tādējādi kompensējot laika un resursi 

ieguldījumu līdzīgi kā tas ir Sociālo uzņēmumu izvērtēšanas komisijā.  

https://www.mk.gov.lv/lv/media/16830/download?attachment
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O. Bogdanova arī norāda, ka izmaiņas Eiropas Komisijas skatījumā kvalificējas kā valsts 

atbalsts noteiktai juridisku personu grupai, attiecīgi likumprojektā pastiprinātas normas, kas 

regulē organizācijas valdes locekļu atbildību. Kopumā pauž, ka sabiedriskā labuma jomā strādā 

atbildīgas organizācijas, tomēr jāparedz arī risinājumi situācijās, kad rīcība ir negodprātīga. 

Likumprojektā ietverts caurskatāmības koeficients, kas organizācijai dod pienākumu skaidrot 

sabiedrībai savu darbību un devumu. Finanšu ministrija ir uzsākusi darbu pie vadlīnijām 

likumprojekta normu skaidrošanu. Rezumējot, skaidro, ka likumprojekta izstrādes process 

aizsākās ar domnīcu, kas notika 2019.gadā.  

K. Zonberga pateicas par iespēju iesaistīties likumprojekta izstrādes procesā, uzsverot, ka 

organizācijām ir bijusi iespēja pārbaudīt plānotas lietas uz praktisku piemēru pamata, aicina 

iesaistīties arī šobrīd, kad likumprojekts tiks nodots saskaņošanas procesā.  

V.A. Tērauda lūdz skaidrojumu par de minimis atbalstu, kā arī vēlas noskaidrot, kā tiks vērtēts 

darbs sabiedriskā labuma jomā, kur redz izaicinājumus īpaši tām organizācijām, kas inovē.  

O. Bogdanova skaidro, ka 2022.gada vasarā pieņemts regulējums, kas visām biedrībām un 

nodibinājumiem atsevišķi uzskaitīt ienākumus, kas gūti no saimnieciskās darbības, attiecīgi 

varētu rasties UIN slogs. Attiecībā uz de minimis – regulējums veidots, ņemot vērā, ka fiziski 

nauda netiek izmaksāta. Uzsver Sabiedriskā labuma komisijas nozīmību organizāciju darbības 

izvērtēšanā, vērtējumu balstot uz nopietnām diskusijām par sabiedriskā labuma darbībām, 

attiecīgi arī vadlīnijas plānotas balstītas uz piemēriem praksē.  

I. Kažoka aktualizē jautājumu par sabiedriskā labuma organizāciju turpmāko darbu, norādot, 

ka tām biedrībām un nodibinājumiem, kuras nesaņem ziedojumus, nav motivācija reģistrēties 

kā sabiedriskā labuma organizācijām, neskatoties uz to veikto darbu sabiedrības labā. Vēlas 

noskaidrot, kā plānotās izmaiņas ietekmēs organizācijas.  

O. Bogdanova skaidro, ka Sabiedriskā labuma komisijas pieredzētais liecina, ka bieži 

organizācijas nespēj skaidrot, kāpēc piesakās šim statusam. Uzsver, ka sabiedriskā labuma 

organizāciju būtība ir orientēties uz plašāku labumu sabiedrībai. Valsts vērtēs organizāciju 

darbību pēc būtības.  

I. Kažoka lūdz skaidrot atšķirības starp abiem līmeņiem.  

O. Bogdanova informē, ka saglabājas līdzšinējais sabiedriskā labuma organizāciju darbības un 

uzraudzības līmenis. Attiecībā uz pirmo līmeni, tiek noņemta ikgadējā vērtēšana VID, atšķirība 

būs arī ziedojumu pieņemšanā – 1.līmenī tas būs dāvinājums, par kuru nebūs iespējams saņemt 

atvieglojumus.  

I. Kažoka precizē turpmāko biedrību un nodibinājumu darbību – būs biedrības un nodibinājumi, 

būs sabiedriskā labuma organizācijas kā līdz šim, kā arī būs organizācijas ar tādu kā starp 

statusu.  

O. Bogdanova skaidro, ka arī līdzšinējam sabiedriskā labuma statusam tiks atviegloti darbības 

noteikumi un uzraudzība, savukārt attiecībā uz pirmā līmeņa sabiedriskā labuma organizācijas 

statusu plānota vienkāršāka darbība. Automātiski visas esošās sabiedriskā labuma organizācijas 

nonāks 2.līmenī, ko laika gaitā varēs mainīt uz 1.līmeni.  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai Finanšu ministrijas pārstāves O. Bogdanovas sniegto informāciju, kā arī 

aicināt biedrības un nodibinājumus iesaistīties likumprojekta “Grozījumi Sabiedriskā labuma 

organizāciju likumā” saskaņošanas procesā TAP portālā.  

 

Finanšu ministrijas infografika pieejama Ministru kabineta tīmekļvietnē - 

https://www.mk.gov.lv/lv/memoranda-padomes-2023-gada-27-septmbra-sedes-darba-kartiba.  

https://www.mk.gov.lv/lv/memoranda-padomes-2023-gada-27-septmbra-sedes-darba-kartiba
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5. jautājums 

Par aktuālo saistībā ar pašvaldību referendumiem 

_________________________________________________________________ 

Ziņo: R. Eglājs, O. Fiļipovičs 

Izsakās: V.A. Tērauda, I. Kažoka, I. Balodis 

 

R. Eglājs informē par aktuālo Vietējo pašvaldību referendumu likuma normu piemērošanā, 

proti, Centrālā vēlēšanu komisija konstatēja, ka resursu trūkuma dēļ normas nav iespējams ie-

viest, par ko informēja Saeimu. Tika panākta vienošanās, ka likuma ieviešana varētu tikt atlikta 

līdz 01.08.2025. Šobrīd prioritāte ir tiešsaistes vēlēšanu reģistra ieviešana Eiropas parlamenta 

vēlēšanu norises nodrošināšanai. Ir veikti izvērtējumi par situācijas risināšanu, vislielākais risks 

ir drošības riski un nepieciešamība nodrošināt, ka cilvēks nobalso tikai vienreiz. Prognozē, ka 

varētu tikt sagatavoti  grozījumi Vietējo pašvaldību referendumu likumā.  

O. Fiļipovičs informē par Valsts reģionālās attīstības aģentūras paveikto situācijas risināšanā, 

veicot izpēti un sagatavojot projekta pieteikumu, lai realizētu iespēju rīkot vietējo pašvaldību 

referendumus Centrālās vēlēšanu komisijas jau minētajos termiņos 2025. un 2026.gadā. Uz-

sver, ka Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija attīsta arī līdzdalības budžeta plat-

formu, paplašinot iedzīvotāju līdzdalības iespējas.  

I. Kažoka pauž pārsteigumu par situāciju, norādot, ka nespēja nodrošināt vietējo pašvaldību 

referendumu norisi. Lūdz skaidrojumu par situāciju, uzsverot, ka līdz šim kā risinājums ir ticis 

aktualizēts iespēja veidot vēlētāju sarakstus, iztiekot bez elektroniskām sistēmām. Aicina Cen-

trālo vēlēšanu komisiju informēt, cik savlaicīgi tā informējusi citas institūcijas un sabiedrību 

par iespējamajiem riskiem neizpildīt Vietējo pašvaldību referendumu likuma normas, proti, ne-

spēju noorganizēt vietējo pašvaldību referendumus. Lūdz skaidrot, kāpēc alternatīvi risinājumi 

vietējo pašvaldību referendumu norisei nav iespējami no 2024.gada sākuma.  

R. Eglājs skaidro, ka izvērtēti dažādi iespējamie risinājumi, to skaitā, vēlētāju sarakstu veido-

šanai, secinot, ka izaicinājums nodrošināt sarakstus būtu visās pašvaldībās, jo īpaši lielākās 

pašvaldības. Apsvērta vēlētāju piesaiste konkrētam iecirknim, ko par neiespējamiem atzinusi 

Pilsonības un migrācijas lietu pārvalde. Secināts, ka vislielākās problēmas ir nobalsošanas 

posmā, attiecīgi piedāvāts atlikt vietējo pašvaldību referendumu norisi līdz 2025.gada augus-

tam.  

I. Kažoka pauž viedokli, ka izveidojusies situācija ir ļoti negatīva vērtējama, norādot, ka iespē-

jas jānodrošina, pat ja tās ir sarežģītāk realizējamas arī pašiem iedzīvotājiem.  

R. Eglājs atzīst, ka nebūs iespējams nodrošināt vietējo pašvaldību norisi. 

I. Kažoka lūdz skaidrot, kādi dati ir pamatā, lai nodrošinātu vietējo referendumu norisei.  

R. Eglājs atzīst, ka tiešsaistes vēlētāju reģistram ir nepieciešami pielāgojumi, lai to varētu iz-

mantot vietējo pašvaldību referendumu norises nodrošināšanai.  

V.A. Tērauda lūdz skaidrojumu par iespējamo situāciju, ja kādā pašvaldībā šobrīd būtu jānodro-

šina vietējā referenduma norise, un iespējām to nodrošināt.  

R. Eglājs skaidro, ka pašvaldību ārkārtas vēlēšanas katru reizi notikuši pēc īpaša likuma, iz-

mantotie risinājumi atšķīrās un bija balstīti reālo iespēju izvērtējumā.  

I. Kažoka pauž pārsteigumu par nespēju nodrošināt pat ārkārtas pašvaldību vai pat Saeimas 

vēlēšanas.  

R. Eglājs skaidro, ka viennozīmīgi uz šo jautājumu atbildi nav iespējams sniegt.  

R. Eglājs norāda, ka par situāciju plānots informēt Valsts pārvaldes un pašvaldības komisijas 

jauno vadību, lai panāktu vienošanos par risinājumiem.  

 

Lēmums: 

Pieņemt zināšanai visu pušu sniegto informāciju, vienlaikus nevalstiskās organizācijas aicinātas 

izmantot iespējas paust viedokli par izveidojušos situāciju atbildīgajām institūcijām un amat-

personām.  
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6. Dažādi 

_______________________________________________________________ 

Ziņo: P. Vilks, K. Zonberga, V.A. Tērauda,  I. Alliks, I. Ielīte, I. Skrodele 

 

P. Vilks sniedz informāciju par valdības rīcības plāna izstrādes procesu, informējot, ka minis-

trijas aicinātas iesaistīt sadarbībā ar valdības sociālajiem partneriem, pilsoniskās sabiedrības 

pārstāvjiem, sadarbības partneriem un nozari pārstāvošajām nevalstiskajām organizācijām sa-

gatavot priekšlikumus līdz 2023.gada 20.oktobrim. Paša plāna apstiprināšana plānota līdz 

2023.gada beigām.  

K. Zonberga vēlas precizēt, vai  nevalstiskās organizācijas var iesniegt priekšlikumus ministri-

jām. Aktualizē, ka horizontālie jautājumi iesniedzami Valsts kancelejā. Vienlaikus apņemas 

informēt nevalstiskās organizācijas un aicināt iesaistīties, sniedzot priekšlikumus.  

V.A. Tērauda norāda, ka vides jautājumi ir horizontāli attiecīgi vērš uzmanību uz problemātiku 

risināšanā, ņemot vērā pārsektorālo ietekmi.  

P. Vilks aicina risināt ar ministrijām, nepieciešamības gadījumā vēršoties Valsts kancelejā. 

I. Alliks aktualizē par rīcību situācijas, kas neizdodas.  

I. Ielīte pauž, ka nav formātu, kuros tiktu diskutēts par valdības rīcības plāna prioritātēm, aicina 

iedibināt šādus formātus. Norāda uz problemātiku saistībā ar kolektīvajiem iesniegumiem un to 

ietekmi uz budžetu, aktualizējot, ka nepieciešams risinājums budžeta procesā, ko aktualizēja 

jau diskusijā par jaunajiem līdzdalības noteikumiem 2023.gada augustā.  

P. Vilks min, ka ir vairāki formāti, piemēram, Memoranda padome, NTSP, katrā ministrijā ir 

formāti, kas darbojas.  

I. Alliks pauž, ka Labklājības ministrija iepriekš izmantojusi visas savas padomes, kā arī mi-

nistrija plāno izsūtīt aicinājumu iesniegt priekšlikumus, par konkrētām padomēm, kurās tiks 

skatīts, vēl informācija sekos, ņemot vērā ierobežoto laiku.  

K. Zonberga  atgriežas pie iepriekš dotā uzdevuma - veikt izpēti par to, kādi ir labākie piemēri 

budžeta izstrādes procesā, ko būtu iespējams paplašinot, ieverot arī plānošanas dokumentus.  

I. Skrodele informē, ka Memoranda padomē plānota Ministru prezidentes Evikas Siliņas dalība.   

 

Lēmums:  

1. Pieņemt zināšanai Valsts kancelejas pārstāvja P. Vilka sniegto informāciju par Valdības 

rīcības plāna izstrādes procesu.  

2. Pieņemt zināšanai, ka nākamā Memoranda padomes sēde plānota 2023. gada 

25. oktobrī plkst. 13.00-15.00 un tajā piedalīsies Ministru prezidente E. Siliņa, sēdē 

plānota diskusija arī valdības rīcības plāna aktualitātēm.  
 

Sēdi slēdz: plkst. 12:50 

 

Sēdes audio ieraksts pieejams Ministru kabineta Youtube kontā: 

https://youtu.be/Zc0R6vrUzHU?si=tsoLG5i80R1eJrGt.     

 

Sēdi vadīja: 

Biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" direktore,  

Memoranda padomes vadītāja vietniece 
(paraksts*) K. Zonberga 

   

Sēdi protokolēja: 

Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas  

departamenta Valsts pārvaldes attīstības  

nodaļas konsultante sabiedrības  

līdzdalības jautājumos 

 

(paraksts*) Z. Legzdiņa-Joja  

* Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu 

https://youtu.be/Zc0R6vrUzHU?si=tsoLG5i80R1eJrGt

